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LG Philips opět obnovil výrobu v Hranicích na Moravě 

Podle ÚOHS je tendr na mýtné v pořádku 
VĚDA: Antimonopolní úřad potvrdil výsledky 
tendru na dodavatele mýtného, podle něhož je 
vítězem soutěže rakouský Kapsch. Úřad na 
ochranu hospodářské soutěže své rozhodnutí 
již doručil účastníkům řízení. Autostrade a 
Mytia, které podaly 
úřadu podnět proti 
vyloučení ze soutěže 
kvůli formálním nedo-
statkům, již ale dříve 
avizovaly, že se odvo-
lají. Italská společnost 
Autostrade nesouhlasí  
s prvoinstančním roz-
hodnutím Úřadu pro 
hospodářskou soutěž 
(ÚOHS), který nevyho-
věl jejím námitkám a 
potvrdil výsledek výbě-
rového řízení na doda-
vatele systému elektro-
nického mýtného. Autostrade také již dříve 
oznámila, že použije všechny právní prostřed-
ky proti rozhodnutí ÚOHS a je rozhodnuta 
podat podnět k Evropské komisi a evropským 
soudním orgánům, aby přezkoumaly podezření 
z poskytnutí nepovolené veřejné podpory vy-
branému uchazeči – společnosti Kapsch – po-

kud české orgány nezákonné rozhodnutí zada-
vatele tendru nezruší. 

Generální ředitel firmy Damovo ze sdružení 
Mytia Sepp Leigruber řekl, že firma podá proti 
rozhodnutí rozklad. „Jsme si jisti, že minister-

stvo vůči našemu sdru-
žení postupovalo diskri-
minačně,“ řekl. „Navíc 
nemělo vůli vybrat 
nabídku, která by byla 
pro Česko výhodná,“ 
doplnil. Mytia nabídla 
podle Leigrubera ob-
dobný prověřený sys-
tém jako Kapsch za 
cenu o 7 miliard Kč 
nižší než vítězná firma. 
Sdružení Mytia (Ascom 
Fela, Damovo a ABD 
Group) nabídlo, že 
systém vybuduje a bude 

ho deset let provozovat za 15 miliard Kč. Spo-
lečnost Autostrade navrhla projekt za 17,5 
miliardy a Kapsch za 22 miliard Kč. Nejvyšší 
cenu, 33,7 miliardy, navrhlo konsorcium A-
Way a AŽD. Poté, co Ministerstvo dopravy ČR 
tři nabídky vyloučilo z formálních důvodů, se 
vítězem tendru stala firma Kapsch. 

Pendolina opět vyjela a testují se po opravě 
Soupravy rychlovlaků Pendolino, které tento 

měsíc odstavily technické potíže, jsou už opět 
opraveny, jezdí a mají předepsány zkušební 
jízdy bez cestujících. Jak uvedl ministr dopra-
vy Milan Šimonovský, první dvě soupravy 
byly nasazeny prvního února, další dvě násle-
dující den. Výrobce, firma Alstom, podle mi-
nistra už závadu odhalila, byla to prý skrytá 
závada v procesoru. Ministr zopakoval, že 
smlouva o koupi vlaků z roku 1995 je nestan-
dardní a pro Česko nevýhodná. Nyní se prově-
řuje odpovědnost lidí, kteří tuto smlouvu a 
dodatky podepisovali.  

Koruna posiluje, české firmy si už platí eury 
Česká koruna se tento týden dostala na další 

historický rekord, když posílila až na 28,25 Kč 
za euro. Od začátku roku už k euru posílila 
téměř o 3 %, za celý loňský rok to přitom bylo 
o 4,6 %. Příčinou rychlého posilování kurzu 
jsou spekulativní nákupy hlavně na londýnské 
burze. Důsledkem je odklon tuzemských pod-
niků od české měny. „Rychle rostoucí kurz je 
vražedný nejen pro exportéry, ale pro celou 
ekonomiku. Stále více českých firem proto 
používá euro, a to i v obchodech mezi sebou,“ 
tvrdí šéf Asociace exportérů Jiří Grund. 

Eurotel opět na pozici největšího operátora 
Operátoři zveřejnili stav svých zákazníků  

k 31. prosinci 2005. Největším úspěchem se 
chlubí Oskar Vodafone, kterému se podařilo 
za uplynulý rok nalákat do své sítě dalších  
310 597 zákazníků, což je nejvyšší počet no-
vých zákazníků v porovnání s konkurenčními 
operátory. K Eurotelu se za loňský rok přidalo 
282 tisíc nových zákazníků, 187 tisíc zákazní-
ků operátor získal za poslední tři měsíce roku. 
Eurotel se tak znovu dostal na špici, celkový 
počet jeho zákazníků je 4,676 milionu.  

Oskar se od února mění na Vodafone 
Od února se Oskar-Vodafone mění na Voda-

fone a největší globální operátor tak oficiálně 
vstupuje na český trh v plném rozsahu. Ohlá-
šené změny se však netýkají jen loga a názvu 
společnosti, ale i tarifních programů, resp. 
jejich cen. K podstatným změnám dochází 
např. u roamingu u paušálních programů a 
Oskarty, kde se od 31. ledna 2006 mění způ-
sob účtování. Místo obvyklého seznamu zemí 
a různých cen budou Vodafonu stačit tři zóny, 
ale zároveň končí i příchozí hovory za 10 Kč. 

Poslanecká sněmovna vyzývá výzkumné firmy 
k navržení kandidátů pro Grantovou agenturu 

 Předseda Poslanecké sněmovny ve smyslu 
ustanovení paragrafu 36 odst. 6 zákona  
č. 130/2002 Sb., o podpoře výzkumu a vývoje 
z veřejných prostředků a o změně některých 
souvisejících zákonů (zákon o podpoře výzku-
mu a vývoje), ve znění pozdějších předpisů, 
vyzývá právnické osoby zabývající se výzku-
mem a vývojem, aby do 8. února 2006 předlo-
žily volební komisi sněmovny návrhy kandi-
dátů na tři členy kontrolní rady Grantové 
agentury ČR. Dotazy zodpoví sekretariát vo-
lební komise Poslanecké sněmovny, Praha 1, 
PSČ 118 26, Sněmovní 4, tel.: 257 173 561-2, 
fax: 257 173 563. 

Systém výběru elektronického mýta má vybudo-
vat Kapsch, konkurenti se nehodlají vzdát. 

ELEKTROTECHNICKÝ PRŮMYSL: Závod LG Philips 
Displays Czech Republic v Hranicích na Pře-
rovsku obnovil výrobu klasických televizních 
obrazovek. Poté, co se závodu podařilo zajistit 
materiál, mohou být spuštěny dvě ze tří linek. 
„Chybějící komponenty se nám podařilo získat 
bez dotací,“ uvedla mluvčí hranické továrny 
Zuzana Fojtíková.  

Ministerstvo průmyslu a obchodu ČR vypra-
covalo plán na zachování výroby v továrně ni- 
zozemsko-korejské 
společnosti LG 
Philips Displays a 
počítá se zapojením 
České exportní 
banky či společnos-
ti Osinek do finan-
cování výroby hra-
nického podniku. 
MPO ČR chce o 
svých návrzích 
jednat s vedením hranické továrny i centrálou 
společnosti LG Philips Displays.  

„Doufáme, že se v krátké době podaří najít 
shodu tak, abychom mohli v některém z alter-
nativních řešení pokračovat,“ prohlásil Urban, 
podle kterého by pak vláda vybrala nejvhod-
nější variantu, jak hranickému podniku pomoci 
se zajištěním provozního kapitálu. 

Prezident Hospodářské komory ČR Jaromír 
Drábek k situaci uvedl: „Řešení, které navrhuje 
ministerstvo průmyslu a obchodu, není šťastné. 
Je absurdní snažit se uměle zachovat při životě 
výrobu, která je neperspektivní, navíc způso-
bem, který může oprávněně pobouřit české 
výrobce. Pokud se do nesnází dostane česká 
firma podobné velikosti, rozhodně to nebude 
stát, který jí nabídne pomocnou ruku, byť by 
šlo o významného zaměstnavatele. Význam 

zahraničních inves-
torů je neoddiskuto-
vatelný, ale nejsem 
zastáncem toho, 
aby v této situaci 
byl firmě poskytnut 
další úvěr, případně 
aby se situace řeši- 
la prostřednictvím 
třetího subjektu. 
Stát by neměl zasa-

hovat do řízení soukromých subjektů a určovat 
směr, kterým by se měly podniky ubírat.“  

Philips i LG výrobu CRT obrazovek obecně 
opouštějí v důsledku nástupu plochých displejů 
s LCD nebo plazmovou technologií, a osud 
továren na výrobu klasických televizních obra-
zovek a monitorů je v dlouhodobém horizontu 
zpečetěn. 

Peníze na výrobu obrazovek už továrna má, má ale také 
perspektivu? 

http://technik.ihned.cz


http://technik.ihned.cz                                                                                                                                                                                                       strana 2 

5/2006 

NOVINKY OPEC ponechá těžbu ropy zatím beze změny 
Členové ropného kartelu OPEC se dohodli 

na úterní ministerské schůzce, že ponechají 
těžbu a její limity beze změny. Řekl to včera 
večer ministr ropného průmyslu Saúdské Ará-
bie Alí Nuajmí. „Ano, ano, rozhodně ano,“ 
odpověděl Nuajmí na otázku, zda je pro za-
chování produkce jednohlasá podpora.  

Nyní je těžba ropy v OPEC blízko maxima 
technických možností a oficiální těžební kvóta 
pro deset členů bez Iráku je 28 milionů barelů 
za den. Celkově OPEC těží téměř 30 milionů 
barelů denně, což je nejvíce za poslední čtvrt-
století.  

Morava chystá pozemky pro Hyundai 
Moravskoslezský kraj ukončil výkup po-

zemků pro průmyslovou zónu Nošovice, v níž 
by měl stát hlavní evropský závod automobil-
ky Hyundai Motor Company. Příprava nošo-
vické zóny pro automobilku Hyundai začne na 
přelomu února a března a skončí do podzimu. 
Na příchod Hyundai se stále připravuje i zóna 
v Holešově ve Zlínském kraji a také Mošnov  
u Nového Jičína. Obě zóny by totiž byly vhod-
né asi pro dvě stovky dodavatelů automobilky.  

Ministerstvo průmyslu a obchodu má nový web 
Ministerstvo průmyslu a obchodu ČR spusti-

lo novou podobu svých webových stránek 
www.mpo.cz . Cílem změny designu je přede-
vším vysoká přístupnost pro všechny uživatele 
včetně hendikepovaných a aplikace moderních 
poznatků v tvorbě webových prezentací. 

V únoru začne druhá fáze registrace domén .EU 
Od 7. února 2006 by měla být zahájena 

druhá registrační fáze zájemců o doménu .EU. 
Registrátoři uvádějí, že, odeslat objednávku je 
rozumné už nyní. Registrace domén .EU byla 
zahájena na konci roku 2005 a jako první 
dostali možnost registrace držitelé ochranných 
známek a veřejné instituce.  

Fáze druhá je určena mnohem širšímu okru-
hu zájemců a ti by si svou doménu .EU určitě 
neměli nechat ujít, zejména pokud jde o pod-
nikatele nebo firmy, které nemají ochrannou 
známku.  

Prodej počítačů v ČR vzrostl loni o pětinu, daři-
lo se hlavně výrobcům notebooků 

Za loňský rok se prodalo o 20 % více počíta-
čů než v roce 2004. Více než polovinu všech 
počítačů v ČR za loňský rok prodaly dohro-
mady společnosti Acer, HP, Dell a Fujitsu 
Siemens. Prodej stolních počítačů stagnuje, 
zatímco výrazný vzestup popularity zazname-
naly především notebooky, kterých se prodalo 
o 60 % více, a zasloužily se tak hlavní měrou 
o pětinový vzestup celkového objemu trhu.  

K nejúspěšnějším prodejcům notebooků 
v ČR patří zejména v souvislosti s nárůstem 
prodeje notebooků značka Acer, následují HP 
a Dell. Růst prodeje podpořily i klesající ceny, 
což bylo částečně způsobeno oslabováním 
dolaru. Analytici však soudí, že nelze očeká-
vat další zlevňování. Ceny notebooků však 
může postupně ještě stlačit očekávané zlevňo-
vání LCD displejů po náběhu nových továren 
na jejich výrobu. 

Nové pevné disky pro PC už dokážou pojmout půl terabajtu dat 
ICT: Společnost Western Digital uvedla na trh nové 
vysokokapacitní pevné disky pro osobní počítače 
WD CaviarR SE16 s kapacitou 500 GB a rozhra-
ním Serial ATA (SATA). Disky Caviar SE16 500 
GB poskytují kapacitu půl terabytu pro datově 
náročné aplikace, jako je grafický design, editace 
digitálního videa, osobní videorekordéry a obchod-
ní výpočetní aplikace.  
Tyto pevné disky poskytují vysoký výkon odpoví-
dající rychlosti otáčení 7200 otáček za minutu, 
přenosové rychlosti 300 MB/s, 16 MB vyrovnávací 
paměti a použité technologii NCQ (Native Com-
mand Queuing – přirozené řazení příkazů). Díky 
použití technologie WhisperDrive, která využívá 
vysoce efektivní konstrukci motoru, výrobce snížil 
hladinu hluku pevného disku WD Caviar na úroveň 
téměř neslyšitelnou lidským uchem v domácím a 
kancelářském prostředí. Technologie SoftSeek 

optimalizuje vyhledávací algoritmy čtení a zápisu, což přináší efektivnější chod při přístupu  
k datům a jejich zápisu a tím snižuje hluk při vyhledávání.  

Požární hlásiče nové generace vynikají vysokou spolehlivostí 
BEZPEČNOSTNÍ SYSTÉMY: Společnost Siemens představila pod označením Sinteso novou řadu výrobků, 
která představuje moderní systém elektrické požární signalizace zajišťující spolehlivou ochranu 
před požárem s možností nasazení v širokém spektru aplikací. Nejmodernější požární hlásiče musí 
být schopny rozpoznat nebezpečný kouř a tepelné projevy způsobené požárem co nejdříve a spo-
lehlivě varovat osoby v ohrožené zóně a současně upozornit požární jednotku prostřednictvím 
spolehlivého komunikačního kanálu. Stejně 
tak je mimořádně důležitá odolnost systému 
proti vyhlášení falešného poplachu, který 
může vzniknout následkem vlivů okolního 
prostředí.  

Nová generace hlásičů zahrnuje řadu  
S-LINE pro náročné aplikace a řadu C-LINE 
pro běžné využití. Obě řady jsou vybaveny 
neutrálním požárním hlásičem, širokospekt-
rálním kouřovým hlásičem a tepelným hlási-
čem. Řada je doplněna o hlásiče vyzařování 
plamene, nasávací komory, lineární kouřové 
hlásiče a o příslušenství, jako jsou linkové 
moduly, houkačky, tlačítkové hlásiče nebo 
přípravky na testování hlásičů.  

S novou patentovanou technologií ASA 
technology (Advanced Signal Analysis) vyka-
zuje řada S-LINE bezkonkurenční spolehli-
vost při odhalení požáru a absolutní odolnost proti rušivým impulsům způsobeným vlivem okolní-
ho prostředí, jako jsou např. pára, výfukové plyny nebo elektromagnetická pole. Signály získané 
čidly jsou rozloženy do matematických vzorců, vyhodnoceny naprogramovanými algoritmy a poté 
srovnávány s hodnotami uloženými v hlásiči. Algoritmy se dolaďují výběrem příslušné sestavy 
ASA parametrů a hlásič je takto nastaven na předpokládané příznaky požáru a rušivé vlivy prostře-
dí instalace. Tato technologie vyhodnocení signálu zajišťuje mimořádně spolehlivou odezvu na 
všechny typy požárů i v těch nejnáročnějších podmínkách. Spolehlivost detekce požáru je tak vy-
soká, že se společnost Siemens v některých zemích v případně vyhlášení falešného poplachu zava-
zuje uhradit náklady na zásah požárních jednotek. 

Microsoft bude poskytovat licence na zdrojový kód Windows 
ICT: Microsoft vyhoví Evropské komisi a začne jiným producentům poskytovat licence na zdrojový 
kód svého operačního systému Windows. Konkurenti tak budou moci nabízet produkty, které bu-
dou pod Windows plně fungovat. O rozhodnutí firmy informoval právní zástupce Microsoftu Brad 
Smith. Komise EU v březnu 2004 vynesla verdikt, podle něhož Microsoft zneužívá dominantní 
pozice na trhu, uložila mu rekordní pokutu 497 milionů eur a nařídila změnit obchodní praktiky. 
Jedním z požadavků bylo i to, aby firma dala k dispozici zdrojový kód na Windows konkurentům 
na poli serverů. Evropská komise Microsoftu v prosinci oznámila, že se neřídí jejími sankcemi tak, 
jak má. Proto pohrozila, že bude od Microsoftu vybírat sankce ve výši až 2 milionů eur denně. 
Evropský soud první instance stanovil termín projednávání odvolání Microsoftu proti rozhodnutí 
Evropské komise na 24. až 28. dubna.  

Pevné disky pro skutečně hodně informací. 

Patentovaná technologie vyhodnocování signálů ASA 
dokáže vyloučit falešné poplachy. 
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ZAJÍMAVOSTI 

Lufthansa přivedla do letadel internet, nyní zavádí televizi 
LETECTVÍ: Od konce ledna mohou pasažéři 
společnosti Lufthansa na palubě letadel sle-
dovat na displejích svých přenosných počíta-
čů čtyři televizní programy. Podle aktuální 
zeměpisné polohy mají prostřednictvím sate-
litů k dispozici vysílání BBC World, CNBC, 
Euro news nebo MSNBC. Příjem televize 
umožňuje vysokorychlostní připojení k inter-
netu Lufthansa FlyNet, které zajišťuje part-
ner a poskytovatel služby, společnost Con-
nexion by Boeing. Lufthansa poprvé předsta-
vila tuto revoluční službu před třemi roky při 
zkušebním letu z Frankfurtu do Washingtonu 
a nyní je nedílnou součástí služeb na dálko-
vých trasách. V současné době je příslušnou 
technologií vybaveno 50 dálkových letounů, 
takže Lufthansa disponuje největší „internetovou“ flotilou na světě, přičemž do konce příštího roku 
by měla být služba zavedena na palubě  všech 80 dálkových strojů. 

Součástí služby FlyNet je bezplatný přístup na portál Lufthansa-FlyNet provozovaný ve spolu-
práci se společností Tomorrow Focus AG. Nabízí více než 1000 stránek včetně zpravodajství aktu-
alizovaného každou hodinu, cestovních informací a možností nákupu. Portál FlyNet umožňuje 
přístup k dalším službám Connexion by Boeing, které jsou zpoplatněné. Cestující si mohou vybrat 
z časových balíčků od jedné do 24 hodin. Neomezený vysokorychlostní přístup na internet v obla-
cích přijde od  9,95 USD za 1 hodinu až po 26,95 USD za 24 hodin, přičemž 24hodinový balíček 
má neomezenou platnost i na navazujících spojích. 

Evropa posiluje kosmický program a chystá se vydat k Marsu 
KOSMICKÝ PRŮMYSL: Zasedání Evropské vesmírné 
agentury (ESA) v Berlíně rozhodlo o tom, že do 
roku 2011 bude vyslána na Mars evropská son-
da s pojízdnou laboratoří ExoMars, která zahájí 
nový výzkumný program Aurora. Mise je plá-
nována na červen 2011 a Sondu vynese zřejmě 
ruská raketa Sojuz 2b s urychlovacím stupněm 
Fregat, která by měla startovat z kosmodromu 
Kourou ve Francouzské Guayaně.  
Členy ESA je 17 evropských zemí a Kanada 
(ČR má jen statut pozorovatele). Evropská kos-
mická organizace bude v příštích letech dispo-
novat zvýšeným rozpočtem – na následující tři 
roky bude mít v pokladně 8,1 miliardy eur. Roč-
ní rozpočet na samotný výzkum je 400 milionů 
eur a v následujících pěti letech se bude zvyšo-
vat vždy o 2,5 %. Tyto prostředky by měly ev-

ropskému vesmírnému programu zajistit konkurenceschopnost v souboji s ostatními velmocemi, 
kde zatím v průzkumu rudé planety vedou Spojené státy díky svým dvěma robotickým vozítkům, 
která stále pracují na povrchu Marsu.  

Předseda Rady ESA Laurens Jan Brinkhorst označil vesmír za strategický prostor a zdůraznil 
potřebu zintenzivnit jeho průzkum. V závěrečných rezolucích berlínského zasedání ESA se dekla-
ruje těsnější spolupráce této organizace s Evropskou unií a také priorita satelitního systému GMES 
(Global Monitoring for Environment and Security). Ten by měl fungovat od roku 2008 a monitoro-
vat dění na Zemi. Díky systému GMES by tak měly být lépe pod kontrolou záplavy, bouře, požáry, 
zemětřesení a jiné živelní či průmyslové katastrofy a hlavně by měl fungovat systém včasného 
varování současně s přísunem důležitých informací pro odstraňování následků katastrof. 

Dva roky poté, co prezident Bush vyhlásil novou 
kosmickou strategii USA s prioritou vrátit se na 
Měsíc do roku 2020, postavit tam stálou základnu 
a využít ji pro ověření technologií i přípravu na 
lety k Marsu a dál, připravuje NASA projekt kos-
mické lodě, která má tyto cíle splnit. V houston-
ském Johnsonově kosmickém středisku nyní vzni-
ká její trojrozměrný model ve skutečném měřítku. 
Nová kosmická loď s označením CEV (Crew Ex-
ploration Vehicle) se podobá někdejší lunární lodi 
Apollo, má však čtyřikrát větší objem a interiér 
umožňující přestavbu do různých konfigurací. 

Na dálkových trasách už mohou cestující využívat 
internet i během letu.                               Foto: Lufthansa 

Uplynulý rok byl pro ČR ekonomicky úspěšný 
První odhady růstu HDP ve 3. čtvrtletí zve-

řejněné na konci loňského roku potvrdily dob-
rý výkon české ekonomiky. HDP vzrostlo 
meziročně o 4,9 %. Statistický úřad navíc 
zvýšil odhady růstu v 1. čtvrtletí z 4,7 % na  
5 % a ve 2. čtvrtletí z 5,1 % na 5,2 %. Za celý 
rok tak ekonomika vzrostla o 5 % (analytici 
společnosti Finexpert odhadují růst ve 4. čtvrt-
letí na 4,8 %). O aktuální vysoký růst českého 
hospodářství se podle ekonomických odborní-
ků zasloužili hlavně vývozci, kteří dokázali 
zvýšit svůj odbyt reálně o 12,8 % za celý rok. 

ČR zaostává v čerpání z fondů Evropské unie 
Za dobu členství v Evropské unii Česko 

využilo jen zhruba 18 až 20 % z celkových 
finančních prostředků, které má k dispozici do 
konce roku 2006. EU přidělila Česku na roky 
2004 až 2006 asi 2,6 mld. eur, tedy 75 mld. 
Kč. Za loňský rok Česká republika vyčerpala 
z evropských fondů asi 6 mld. Kč. Méně pe-
něz než ČR vyčerpalo pouze poloviční Slo-
vensko, a to o necelých 90 mil. Kč. Do Ma-
ďarska přitom loni z evropských fondů připu-
tovalo zhruba dvakrát více peněz než do ČR, 
do Polska asi pětkrát více. 

Ekonomové soudí, že rok 2006 bude dobrý 
Svět si už zvykl na vysoké ceny ropy a dal-

ších surovin, jejichž růst překvapil ekonomy 
loni. Japonsko se opět zapojilo mezi země se 
solidním růstem, asijské ekonomiky si zacho-
valy dynamiku a hospodářství USA plní roli 
hlavního tahouna světového hospodářství.  
„Z toho usuzujeme, že letošní rok by mohl být 
dobrý, s růstem světového hrubého domácího 
produktu lehce nad 4 %,“ konstatoval na 
úvodním semináři Světového ekonomického 
fóra ve švýcarském Davosu Jim O`Neil, hlav-
ní ekonom investiční banky Goldman Sachs.  

Slovensko potvrdilo stop privatizacím,  zaháje-
né projekty však budou dokončeny v termínu 

Slovenská vláda rozhodla, že od dubna za-
staví privatizaci majetku státu. Kabinet tak 
potvrdil dřívější dohodu předáků koaličních 
stran, kteří se kvůli volbám rozhodli k ukonče-
ní prodeje státních podílů. Rozhodnutí ovlivní 
například plánovaný prodej burzy, autobuso-
vých dopravců a uvedení akcií distributorů 
elektřiny na kapitálový trh, které se nestihnou 
dokončit. Naopak rozběhnutá privatizace tep-
láren a železničního přepravce by se měly 
uzavřít do stanoveného termínu. 

Vítkovice Steel už kompletně převzal Evraz 
Nyní, tři roky poté, co bývalou Novou huť 

získal indický koncern Mittal Steel Holdings, 
definitivně dokončili ruští majitelé i převzetí 
firmy Vítkovice Steel a už dvě velké morav-
skoslezské ocelárny plně ovládají zahraniční 
vlastníci.  

Firma Evraz Group (vítkovické ocelárny 
koupila již v létě roku 2005) se po valné hro-
madě konané minulý týden zcela ujala vlast-
nických práv a vedení společnosti. Kompletní 
obměnou prošla dozorčí rada, v jejíchž statu-
tárních orgánech zasedlo pět představitelů 
vrcholného managementu Evrazu. 

ExoMars Rover: Budou po povrchu rudé planety 
putovat i evropské kosmické roboty?       Foto: ESA 

Technici připravují maketu nové kosmické lodě. 

http://technik.ihned.cz
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PERSONÁLIE 

AKCE V ZAHRANIČÍ 

■ 7. 2., 19. 4. Praha, školicí středisko v systému České svářečské společnosti ANB: Příprava 
postupů svařování dle nově zaváděných ČSN EN ISO 15 607 a souvisejících norem – odborný 
seminář pro vedoucí pracovníky firem, které se zabývají svařováním, pro pracovníky technické 
přípravy výroby, pro vyšší svářečský personál, pro pracovníky řízení jakosti. Pořádá/info: SVV 
Praha, tel.: 2 444 718 65, fax: 2 444 708 54, e-mail: svv.praha@svv.cz  
■ 7.-10. 2. Nitra – Agrokomplex, Slovensko: AQUA-THERM Nitra – 8. mezinárodní odborný 
veletrh vytápění, ventilace, klimatizační, měřicí, regulační, sanitární a ekologické techniky. Pořá-
dá/info: Progress Partners Advertising, tel.: 224 218 403, 224 234 274, e-mail: vav@ppa.cz , fax: 
224 218 312, 224 235 033 
■ 15.-16. 2. Olomouc – Regionální centrum: ELEKTROFEST Olomouc – veletrh průmyslové 
elektrotechniky, elektroniky a energetiky. Pořádá/info: Omnis Olomouc, tel.: 587 433 155, fax: 
585 232 097, e-mail: omnis@omnis.cz 
■ 8.-9. 3. Praha, hotel Pyramida: Projektování a provoz povrchových úprav – 32. ročník konfe-
rence s mezinárodní účastí. (Konference je zařazena do projektu celoživotního vzdělávání členů 
ČKAIT.) Aktuální změny v platné legislativě, projektování povrchových úprav, info o progresiv-
ních technologiích v lakovnách, galvanizovnách, zinkovnách od předúprav po konečné povrchové 
úpravy materiálů, problematika provozu, emise, odpady, odpadní vody, hygiena a bezpečnost prá-
ce. Pořádá/info: Zdeňka Jelínková, tel./fax.:  224 256 668, e-mail: JelinkovaZdenka@seznam.cz , 
http://sweb.cz/JelinkovaZdenka/ 

VELETRHY, VÝSTAVY, KONFERENCE V ČR A NA SLOVENSKU 

■ 14.-16. 2. Vídeň, Rakousko: ITNT – odborný veletrh informačních technologií a telekomunika-
cí. Pořádá/info: Progress Partners Advertising, tel.: 224 218 403, 224 234 274, fax: 224 218 312, 
224 235 033, e-mail: peskova@ppa.cz 
■ 21.-25. 2. Berlín, Německo: BAUTEC – mezinárodní odborný veletrh stavebnictví a veletrh 
technického vybavení budov, BUILD IT BERLIN – odborný veletrh pro informační technologie a 
komunikaci ve stavebnictví. Pořádá/info: Mense Berlin, zastoupení: ČNOPK, tel.: 221 490 305, 
221 490 325, fax: 221 490 332, e-mail: messe1@dtihk.cz 
■ 21.-24. 2. Madrid, Španělsko: SICUR – mezinárodní veletrh bezpečnosti a ochrany. Pořádá: 
Španělské obchodní zastoupení, tel.: 224 941 255, e-mail: buzon.oficial@praga.ofcomes.mcx.es , 
fax: 224 941 115 
■ 21.-23. 2. Tokio, Japonsko: NANO TECH – mezinárodní výstava a konference nanotechnolo-
gií. Pořádá/info: ICS Convertion Design, tel.: 0081/3/3263 6232, fax: 0081/3/3292 1813, e-mail: 
ics@ics-inc.co.jp 
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PRACOVNÍ PŘÍLEŽITOSTI 

UNITOOLS PRESS CZ, a.s. 
Inženýr údržby 
Požad.: VŠ/SŠ technického směru, zkušenosti 
s řízením údržby, znalost práce s PC, AJ na 
komunikativní úrovni, orientace na problema-
tiku TPM, umět aplikovat TPM, aktivní pří-
stup, flexibilita, systémový přístup. Kontakt/
info: Petra Barochová, tel.: 571 757 461 
 
ERWIN JUNKER, brousicí technika 
Mělník, a.s. 
Konstruktér 
Požad.: VŠ technického zaměření (nejlépe 
strojní), nezbytná dobrá znalost NJ písemně i 
ústně, AJ, výhodou znalost programování  
v CAD, praxe v elektrotechnice a vzducho-
technice vítána, samostatnost, svědomitost, 
flexibilita, ochota cestovat, ŘP skup. B. Info: 
tel.: +420 317 763 022, fax: +420 317 776 645 

 
HLEDÁTE NOVÉ PRACOVNÍKY? 

NAJDEME MÍSTO I PRO VÁŠ INZERÁT… 

Škoda Auto představila první nový vůz po pěti letech: roomster 
AUTOMOBILOVÝ PRŮMYSL: Škoda představila defi-
nitivní verzi nového a dlouho očekávaného 
vozu Škoda Roomster který si svou světovou 
premiéru odbude 28. února na ženevském 
autosalonu. První víceúčelový automobil 
firmy Škoda Auto je i prvním zcela novým 
typem po pěti letech – posledním byla limuzí-
na Super v roce 2001. Nový třídveřový (i 
pětidveřový) vůz je považován za výrazný 
skok v dosavadní vývojové řadě škodovek. 
Nejenom kvůli technickým vylepšením, jako 
jsou natáčecí světlomety či překlápěcí zadní 
sedadla. Poprvé je ve vozu automobilky vý-
razně oddělen prostor pro řidiče od místa pro cestující. Roomster se koncem února začne vyrábět  
v pobočce automobilky v Kvasinkách, kde kvůli němu Škoda Auto do závodu investovala  
125 milionů eur, mj. do rozšíření montážní haly a svařovny. Pro výrobu roomsteru firma nabrala 
dalších 2500 pracovníků. Kolik kusů nového modelu se vyrobí, bude záležet na poptávce, vedení 
firmy nicméně předpokládá, že letos se na evropské trhy dostane 15 tisíc roomsterů.  

„Na evropském trhu míří roomster do segmentu kompaktních MPV, tedy rodinných víceúčelo-
vých vozů. Zájem o ně výrazně roste,“ uvedl Fred Kapler, člen představenstva Škody Auto, odpo-
vědný za obchod a marketing. Zatímco před pěti lety se v Evropě prodalo 1,1 milionu vozů MPV, 
loni to byl už dvojnásobek. Konkurencí roomsteru v tomto segmentu budou vozy jako například 
Opel Meriva či Ford Fusion, ale také lehká užitková auta Peugeot Partner nebo Citroën Berlingo. 
Na rozdíl od nich je ale roomster nižší a jeho interiér je více přizpůsoben pohodlí osob. Na českém 
trhu se první roomstery objeví koncem června, v červenci se začnou prodávat v Německu a Ra-
kousku, od podzimu i v dalších evropských zemích. Přesnou cenu vozu automobilka tají, předběž-
né informace ji odhadují v rozmezí mezi 350 tisíci a půlmilionem korun. 

■ Předsedou dozorčí rady firmy Vítkovice 
Steel se stal Alexandr Frolov, výkonný ředi-
tel společnosti Evraz pro podnikové záležitos-
ti. 
■ Exportním manažerem společnosti Defend 
Group byl v souvislosti s rostoucí expanzí 
společnosti jmenován Dobromil Bartoš. Svou 
novou pozici považuje za příležitost pomoci 
vytvořit ze společnosti Defend Group jedničku 
v oblasti zabezpečení automobilů nejen  
v České republice, ale v celé Evropě. 
■ Ředitelem pro oblast vývoje produktů mezi-
národní konzultační a softwarové společnosti 
Adastra Corporation se stal Martin Rys, 
šéfem oddělení produktového managementu 
byl jmenován Tomáš Kočka. 
■ Do funkce senior viceprezidenta společnosti 
First Data nastupuje Rakušan Stefan Klestil. 
Ujme se tak vedení podniků společnosti ve 
střední Evropě včetně ČR. Současně byl do 
funkce senior viceprezidenta pro aktivity First 
Data v Evropě, na Blízkém východě a v Africe 
jmenován Paul Feldman z Velké Británie a 
ředitelem informačních technologií First Data 
EMEA se stal Řek George Drimiotis. 
■ Společnost Autodesk oznámila, že její do-
savadní provozní ředitel Carl Bass byl s účin-
ností od 1. května 2006 jmenován prezidentem 
a generálním ředitelem společnosti a s oka-
mžitou účinností jmenován do rozšířeného 
představenstva společnosti. Carol Bartz, 
která pracovala jako generální ředitelka od 
dubna 1992, se stane první výkonnou předsed-
kyní představenstva. 
■ Dozorčí rada energetické společnosti ČEZ 
zvolila do svého čela svého dosavadního mís-
topředsedu a bývalého náměstka ministra 
financí Zdeňka Hrubého, poté co její bývalý 
šéf a současný místopředseda vlády pro eko-
nomiku Jiří Havel rezignoval. 

Nový roomster přijde na trh v létě letošního roku. 
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